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Forslag til Inatsisartutbeslutning om, at de skattemæssige fradrag m.m. for 2017 

fastsættes således: 

1. Personfradrag.......................................kr. 48.000 (år) 

2. Standardfradrag...................................kr. 10.000 (år) 

3. Skattefrit beløb for B-indkomst..........kr. 5.000 (år) 

4. Fradrag begrænset skattepligtige.......kr. 1.000 (år) 

5. Fælleskommunal skat.....................................6%  

(Naalakkersuisoq for Finanser) 

Partii Naleraq vil komme med en udtalelse om fremlæg til Inatsisartutbeslutning om 

skattemæssige fradrag for 2017. 

Når vi ser på vort lands økonomi er vi i en anstrengt situation, og vi kan konstatere at de lavt 

lønnede gennemgår svære tider, og hvis vi fortsætter på den rute, vil vi gøre det endnu 

sværere for de lavste lønnede og vi bør overveje om vi fortsat skal acceptere disse tilstande. 

De skattemæssige fradrag blev ændret i 2005 og der er nu gået elleve år og som vi kan se, vil 

der ikke ske ændringer for skatteåret 2017, og dette er foruroligende, hvor levevilkårene 

bliver sværere år for år. 

Det er ellers på tide at revurdere de skattemæssige fradrag. Fordi levevilkårene for de lavest 

lønnede er ikke blevet bedre, huslejen for lejeboligerne er steget markant, og når tilstandene 

er således ville mulgheden for skattemæssige fradrag kunne løse mange problemer.  

Vi er alle vidende om at det er hårdt at leve som lavest lønnet i disse tider.  

Det er ellers med i Naalakkersuisuts koalitionsaftale af 2015, at der skal laves ændringer for i 

de skattemæssige fradrag, og der er ikke optakt til ændringer i de kommende og der har ikke 

været ændringer for 2016, mens der tværtimod er blevet indført afgifter, som belaster 

levevilkårene direkte.  



Jeg vil i den forbindelse citere en ordly fra koalitionsaftalen: “For at stille bedre rammer for 

personer med de laveste inskomster, skal der vurderes om man skal hæve personfradrag i 

forbindelse med skattereformen.” 

Dertil vil jeg komme med en anden citat:”Der skal indføres arbejdsmarkedsfradrag”. Hvor 

langt er man nået med bestræbelserne for atnå disse mål? Det er interessant at få klarhed om, 

hvornår man vil implmentere disse fælles målsætninger. 

Med disse udtalelser vil vi stemme imod lovforslaget, hvis der ikke skal laves ændringer i 

skattefradraget, ikke mindst fordi vi kan se at forholdene for mange mennesker i dagligdagen 

ikke vil ændre sig markant, hvis der ikke laves en omstrukturering af fradragssystemet. 

Hans Enoksen    


